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سرپرست شرکت آب منطقه ای کرمانشاه
سد آزادی در دالاهو سرریز کرد

ســپهرغرب، گروه خبر: سرپرســت شرکت آب 
بارش های  به دنبال  منطقه ای استان کرمانشاه گفت: 
روزهای اخیر، سد آزادی در شهرستان دالاهو سرریز 

کرد.
به گزارش ســپهرغرب به نقل از شــرکت آب منطقه ای 
کرمانشــاه، مروت قبادی اظهار کرد: بارندگی های خوب از 
ابتدای ســال آبی جاری موجب شــده ســدهای استان در 
وضعیت مناسبی باشند و هم اکنون سد آزادی با ظرفیت 70 

میلیون مترمکعب در شهرستان دالاهو سرریز کرده است.
سرپرست شــرکت آب منطقه ای استان کرمانشاه اضافه 
کرد: بــا توجه بــه بارش های خوب پیش بینی شــده طی 
روزهای آتی ســدهای زاگرس و تنگ حمام نیز در آستانه 

سرریز قرار گیرند.
گفتنی است؛ هم اکنون بیش از 868 میلیون مترمکعب آب 
پشت هشت سد در دست بهره  برداری استان کرمانشاه ذخیره 
شده  که این سدها حدود یک میلیارد و 176 میلیون مترمکعب 
ظرفیــت ذخیره آب دارند و در حال حاضر 74 درصد ظرفیت 

آن ها پر از آب شده است.

در کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا مطرح شد؛
قاچاق دام زنده از لرستان

سپهرغرب، گروه خبر: مسؤول امور بازرگانی سازمان 
جهاد کشاورزی لرستان از قاچاق شدید دام زنده در این 
استان خبر داد و گفت: دام زنده و جوان استان به صورت 

گله ای و با لنج به آن سوی مرز قاچاق می شود.
عظیم دادگر روز گذشــته در جلســه کمیسیون مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز لرســتان در ســخنانی با اشاره به اینکه 
جلسات کمیسیون را در سازمان جهاد کشاورزی داشته ایم 
و این جلســات با محوریــت دام زنده، قاچاق ســوخت و 
کالاهای اساســی و نهاده های کشــاورزی بوده، اظهار کرد: 
قاچاق دام از مبادی و مرزهای استان از طریق کامیون انجام 
می شود که این امر از سوی نیروی انتظامی قابل رصد است.

وی با بیــان اینکه افــرادی به خصوص در شهرســتان 
کوهدشــت دام ها را به صورت گله به مرز می برند و از آنجا 
خــارج می کنند، تصریح کرد: با توجــه به این امر، کاری از 
دست ما و نیروی انتظامی برنمی آید و واقعیتی است که به 

شدت و به سرعت در استان صورت می گیرد.
مسؤول امور بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی لرستان، بیان 
کرد: خود این افراد اعتراف می کنند که دام ها را به خرمشــهر 

می برند و از طریق لنج به آن طرف آب منتقل می کنند.
دادگر با بیان اینکه در این زمینه 10 نفر در شهرســتان 
کوهدشــت که به صورت علنی کار می کنند را شناســایی 
کرده ایم، خاطرنشــان کــرد: این افراد به  صورت شــبکه ای 
فعالیت می کنند و فعالیت آن ها بر روی قیمت گوشت تأثیر 
گذاشته چنانکه بالا بودن قیمت گوشت در لرستان به دلیل 

خروج شدید دام زنده از استان است.
وی با تأکید بر اینکه این افراد به راحتی دام زنده و جوان 
را از استان خارج می کنند، ابراز کرد: این در حالی است که 
دام پیر از سوی برخی استان ها در لرستان کشتار می شود.

مســؤول امور بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی لرستان با 
تأکید بر اینکه اگر قاچاق دام از طریق کامیون ها صورت گیرد 
نیروی انتظامی ورود پیدا می کند و این امر در حوزه پاسگاه های 
مرزی قابل  کنترل است، افزود: اما کسانی دام ها را به صورت گله 

منتقل می کنند و مشخص نیست که قاچاق هستند.
دادگر با اشــاره بــه اینکه این افراد حرفه ای هســتند و 
کوره  راه های ما را نیز می شناسند، خاطرنشان کرد: خود این 
افراد اعلام می کنند که ما راحت دام ها را منتقل می کنیم و 

کسی نمی تواند جلوی ما را بگیرد.

خبــر

آزادراه همدان- کرمانشاه 
تا »حمیل« امتداد می یابد

انتخاب سرمایه گذار قطعه انتهایی پروژه
آزادراه همدان-  ســپهرغرب، گروه خبر: مجری 
کرمانشاه از عقد قرارداد با سرمایه گذار برای ساخت 
قطعه انتهایــی این آزادراه خبــر داد و اظهار کرد: 
به زودی با پیمان ســپاری پروژه، ساخت این قطعه از 

مسیر آغاز می شود.
مسعود سیفی با اشاره به انجام مطالعات آزادراه همدان- 
کرمانشــاه به طول 185 کیلومتر، گفت: بر اساس مطالعات 
انجام شده مســیر این آزادراه همدان- اســدآباد- کنگاور- 

صحنه- کرمانشاه خواهد بود.
وی یــادآوری کــرد: در این پروژه قرار نیســت مســیر 
چهاربانده فعلی همدان- کرمانشــاه به آزادراه تبدیل شود، 
بلکه مســیر جدیدی در این محدوده بــرای آزادراه تعریف 

شده است.
مجری آزادراه همدان- کرمانشــاه با بیان اینکه تاکنون 
چندین ســرمایه گذار برای انجام این پــروژه اعلام آمادگی 
کرده و مذاکراتی نیز صــورت گرفته، عنوان کرد: به غیر از 
قطعــه انتهایی پروژه، برای دیگر بخش های آن هنوز با هیچ 
سرمایه گذاری به نتیجه قطعی نرسیده ایم و قراردادی دراین 

زمینه منعقد نشده  است.
سیفی با بیان اینکه این پروژه به قطعات مختلفی تقسیم 
شــده، اذعان کرد: تنها در قطعه چهــارم که قطعه انتهایی 
مســیر است ســرمایه گذار پای کار آمده و قرارداد مشارکت 
نیز بسته شده که در حال حاضر منتظر پیمان سپاری پروژه 

هستیم.
وی ادامــه داد: ایــن قطعه انتهایی، مســیر بیســتون- 
کرمانشــاه را به طول 25 کیلومتر شامل می شود، اما بنا بر 
پیشنهاد سرمایه گذار و برای اقتصادی شدن مسیر، محدوده 
کرمانشاه- اسلام آباد غرب- حمیل نیز به طول 50 کیلومتر 

به این پروژه اضافه شده است.
سیفی تصریح کرد: در مســیر جدید در نظرگرفته شده 
برای آزادراه در محدوده کرمانشــاه– حمیل، فاصله این دو 
شــهر بسیار کوتاه شده و طول مسیر در این محدوده به 50 

کیلومتر کاهش یافته است.
وی خاطرنشــان کــرد: درمجموع ســرمایه گذار قطعه 
انتهایی، ســاخت آزادراه در محدوده بیســتون- کرمانشاه- 
اســلام آباد غرب- حمیل را به طــول 75 کیلومتر برعهده 

گرفته است.
ســیفی اعتبار لازم برای اجرای این قطعه از مسیر را 800 
میلیارد تومان اعلام و ابراز کرد: بعد از پیمان سپاری، این قطعه 

از مسیر ظرف سه تا چهار سال آینده به بهره برداری می رسد.
مجری آزادراه همدان- کرمانشــاه در ادامه با اشــاره به 
انتظار قطعات بعدی پروژه برای حضور ســرمایه  گذار، گفت: 
برآورد اعتباری صورت گرفته برای تکمیل پروژه آزادراه در 
مســیر همدان- کرمانشــاه یک هزار و 800 میلیاردتومان 
است که اگر ســرمایه گذار اعلام آمادگی کند، ظرف سه تا 

چهار سال آینده به بهره برداری می رسد.

3 "گرمخانه" جدید در کرمانشاه 
ساخته می شود

سپهرغرب، گروه خبر: کارشناس پیشگیری اداره 
کل بهزیستی استان کرمانشاه از ساخت سه گرمخانه 

جدید در سطح استان خبر داد.
صفدر مظفری با اشاره به فعالیت سه گرمخانه در سطح 
اســتان، گفت: از این تعداد دوگرمخانه در سطح شهرستان 
کرمانشــاه و یک گرمخانه در سطح شهرســتان اسلام آباد 

غرب واقع است.
مظفری ظرفیــت هر یک از ایــن گرمخانه ها را 30 نفر 
اعــلام و تصریــح کرد: یکــی از گرمخانه های شهرســتان 

کرمانشاه برای بانوان تدارک دیده شده است.
وی با بیــان اینکه جمعیت زنان کارتون خواب اســتان 
بســیار اندک است، گفت: همین مرکز موجود نیازها در این 

زمینه را مرتفع می کند.
مظفــری افــزود: معدود افــراد کارتون خــواب در این 
شهرستان ها با تماس با شماره 123 به گرمخانه ها در مرکز 

استان یا شهرستان های نزدیک منتقل می شوند.

خبــر سرنوشتی بی سرانجام؛

»فیروزه« 16 ساله شد
بزرگترین مجتمع تجاری غرب در اغماء

تجاری  مجتمع  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
»فیروزه« در حالــی در اغما و بلاتکلیفی 
اســت که 16 سال قبل قرار بود به یکی از 
کرمانشاه  تجاری  مجتمع های  بزرگ ترین 

تبدیل شود.
قــرار بود بزرگ ترین مجتمــع تجاری غرب 
باشــد؛ همین مجتمع »فیروزه« که حالا با این 
اســکلت فلزی بی قواره ای که روی دست شهر 
گذاشته به نماد ناکارایی مدیریت شهری تبدیل 

شده است.
امروز بعد از 16 ســال، رؤیای »فیروزه ای« 
خیابــان مدرس هنوز تحقق پیدا نکرده و با این 
وضعیت تأســف باری که دارد معلوم هم نیست 
چند سال دیگر این ســازه بتنی را باید تحمل 
کنیم و در حســرت دیدن یک مجتمع تجاری 

به جای آن باشیم.
خیابان مدرس بــه دلیل ماهیت تجاری  که 
دارد و همچنین ازانجایی که یک خیابان پرتردد، 
پرترافیک و اصلی ترین شــریان حمل ونقل شهر 
کرمانشــاه اســت چند سالی می شــود که در 
گیرودار بازســازی اســت و چندیــن مجتمع 
تجاری نیز جای دکان های قدیمی این راســته 
ســر درآورده اند، اما فیروزه هنوز هم یک سازه 

نیمه کاره باقی مانده است.
شــاید تمام دل خوشــی اهالی اطراف این 
مجتمع کــه لقب بزرگ تریــن مجتمع تجاری 
غرب کشــور را هم یــدک می کشــد، همین 
افزایش ارزش املاک منطقه باشد که در حاشیه 
بافت های فرســوده مرکز شهر هم قرارگرفته  و 
ارزش کمتری نسبت به دیگر نقاط سطح شهر 

دارند.
این مجتمع تجاری در هشــت طبقه احداث 
شده که پنج طبقه آن زیرزمین و سه طبقه آن 
روی زمین است؛ همچنین زیربنای فیروزه 56 
هزار مترمربع اســت که در زمینی به مساحت 

هفت هزار مترمربع احداث می شود.

     کار شــهرداری و شــریکش در 
مجتمع »فیروزه« به دادگاه کشیده شد

بــرای بررســی وضعیــت این پــروژه که 

سال هاست راکد مانده به سراغ حامد لعل بخش، 
سرپرست شهرداری کرمانشاه رفتیم تا از دلایل 

و زمان پایان این وقفه طولانی جویا شویم.
وی اظهــار کرد: علت توقف کار به دلیل این 
است که شهرداری با شریک خود در این پروژه 

به مشکل برخورده است.
لعل بخش افزود: شــهرداری حدود دو سال 
قبل طرح شــکایت کرده و در دادگاه بدوی نیز 
به نفع شهرداری رأی صادر شده و منتظر اعلام 

رأی دادگاه تجدیدنظر هستیم.
سرپرســت شــهرداری کرمانشــاه در مورد 
دلایل این اختلاف و شــکایت نیز، عنوان کرد: 
علت شکایت ما مربوط به اختلافات مالی بوده، 

زیرا شریک ما به تعهداتش عمل نکرده است.
وی در پاســخ به این ســؤال که آیا بعد از 
صدور رأی، شــهرداری می توانــد این پروژه را 
به تنهایی به ســرانجام برســاند یا خیر؟ گفت: 
وضعیت شــهرداری به  گونه ای نیست که بتواند 
به تنهایــی کار را ادامــه دهــد و باید به صورت 

مشارکتی آن را به سرانجام برساند.

     تغییر سیاســت های فیروزه ای با 
تغییر استانداران

ســیدحجت الله موســوی اجاق، ســخنگوی 
شورای شهر کرمانشاه نیز اظهار کرد: این پروژه 

یکی از کارهای بسیار بدی بود که انجام شد.
وی افزود: ســازمان متولی  این پروژه درست 
است که وابســته به شهرداری بوده، اما ریاست 
آن تا همین چند سال قبل بر عهده استانداران 
بود و با تغییر هر اســتاندار سیاست ها در قبال 

این پروژه نیز تغییر می کرد.
ســخنگوی شورای شــهر کرمانشاه تصریح 
کرد: باوجود تمام سهل انگاری هایی که بوده اما 
یکی از مباحث ما مربوط به بانک شــهر است و 
کارهای این پــروژه در حال طی مراحل قانونی 

است.
موسوی اجاق با اشاره به توقف چندین ساله 
این پروژه، بیان کرد: یک سرمایه گذار باید پای 
کار بیاید و تمام ســهم شــهرداری و شریک را 

بپردازد.

     املاک شهرداری ضمانت میلیاردها 
تومان بدهی اش در قبال این پروژه است

سیداحسان احســانی، عضو شورای اسلامی 
شــهر کرمانشــاه نیز که یکی از مخالفان این 
پروژه اســت با اشــاره به اینکه 15 سال از آغاز 
پروژه مجتمع فیروزه می گذرد، افزود: اســکلت 
ایــن پروژه نیمه کاره اســت و به طورکامل اجرا 
نشده، اما سال هاســت که برای این پروژه پول 

خرج می کنند.
وی تصریــح کرد: از روز اول بدون مطالعه و 
در نظر گرفتن توجیه اقتصادی، تعدادی املاک 
برای احداث مجتمع تجاری فیروزه تملک و این 

پروژه را به یک اسکلت تبدیل کردند.
عضو شــورای اسلامی شــهر کرمانشاه ابراز 
کرد: ایــن مجتمع هیچ گونــه توجیه اقتصادی 
نداشته و در محله قدیمی شهر کرمانشاه است 
و کاربرد و قابلیت تجاری ندارد، در حال حاضر 
مجتمع های تجــاری که در مجــاورت فیروزه 
هستند نیز هیچ گونه رونقی ندارند و کسب وکار 

در آن ها نیز تعطیل است.
احسانی افزود: شهرداری و سازمان بهسازی 
و نوسازی شهرداری کرمانشاه میلیاردها تومان 
بابت پروژه مجتمع تجــاری فیروزه به بانک ها 
مقروض  هســتند؛ این پروژه هیچ گونه سودهی 
برای شهرداری نداشــته و شهرداری کرمانشاه 
میلیاردها تومان به بانک بدهکار است و املاک 
شــهرداری را به عنوان ضمانــت در بانک قرار 

داده اند.

وی اذعــان کرد: ده ها میلیــارد تومان پول 
بــرای پروژه مجتمــع فیروزه هزینه شــده اما 
تاکنون هیچ بازخوردی نداشته است و این پروژه 

روزبه روز مستهلک تر می شود.

     انتقــاد مالکان اطــراف مجتمع 
»فیروزه«

جمعــی از مالــکان واحدهای اطــراف این 
مجتمع نیز ضمن انتقاد از وضعیت اسف بار این 
مجتمع، خواســتار ورود جدی تر مدیریت ارشد 

استان به موضوع شدند.
بــرای پیگیری موضوع خبرنــگار مهر بارها 
با مهرنژاد رئیس ســازمان عمــران و بازآفرینی 
شــهری شهرداری کرمانشــاه تماس گرفت که 
متأسفانه وی در این زمینه پاسخگو نبود؛ البته 
ســازمانی که متولی اصلی این پروژه است و در 
این ســال ها با ســکان داری ضعیفی که داشته 
از پس آن برنیامده پاســخی هم قطعاً نخواهد 

داشت.
بــا این وضعیــت معلوم نیســت تا پایان 
تحقــق رؤیای فیــروزه ای خیابــان مدرس 
چند ســال دیگر بایــد منتظر بود و کام تلخ 
زمانی  فلزی چه  اســکلت   این  از  شهروندان 

می شود. شیرین 
از زمان آغازبه کار این پروژه هفت اســتاندار 
در کرمانشاه روی کار آمده و هرکدام برای این 
پروژه خواب هایی دیده اند که تعبیر نشده است؛ 
حال باید دید آخرین والی اســتان چگونه گوی 
و میدان را در زمین فیروزه در دست می گیرد.

رئیس اتاق بازرگانی کرمانشاه

کاغذ بازی های اداری، حجم تخلف ماده 100 را افزایش می دهد
ســپهرغرب، گروه خبــر: رئیس اتاق 
بازرگانی استان کرمانشــاه با بیان اینکه 
تخلف  حجم  حاکم،  اداری  بازی های  کاغذ 
ماده 100 را افزایش می دهد، گفت: ضوابط 
باید  در شهرها  ساخت وساز ســاختمانی 

تصحیح شود.
کیوان کاشــفی روز گذشــته در شــورای 
گفت وگــوی دولت و بخــش خصوصی که در 
اتاق بازرگانی کرمانشــاه برگزار شد به بررسی 
آخرین تصمیمات پیرامون مســائل و مشکلات 
حوزه ســاختمانی استان پرداخت و اظهار کرد: 
در ســطح اســتان پلاک های زیادی داریم که 

وضعیت آن ها نامشخص است.
وی با بیــان اینکه در ضوابط ساخت وســاز 
ضعف هایی وجود دارد که ســازنده ها را جهت 
به صرفه کردن ساخت وســازها به سمت تخلف 
ســوق می دهــد، افــزود: لازم اســت ضوابط 
ســاختمان سازی در شهرها می بایست تصحیح 

شود تا تخلف در این حوزه کاهش یابد.
رئیس اتاق بازرگانی استان کرمانشاه تصریح 
کرد: در این راستا کاغذ بازی های اداری حاکم، 
حجم تخلف مــاده 100 را افزایش می دهد که 
در جلســه گذشته قرار شــد کمیته ای تشکیل 

و پیشــنهادات بــرای رفــع مشــکلات حوزه 
ساخت  وساز ارائه شود.

وی ادامــه داد: قرار اســت در کمیته ای که 
تشکیل می شــود ضوابط ساخت وساز را بررسی 
و از تجارب دیگر اســتان ها اســتفاده کنیم، اما 
متأســفانه تاکنون این کمیته تشکیل نشده که 

باید این موضوع به طور جدی پیگیری شود.
کاشــفی عنوان کرد: با پژوهش های به عمل 
آمده به این نتیجه رسیدیم که حوزه ساختمانی 
بخش اساسی اقتصاد استان را تشکیل می دهد 
و اگــر در این حوزه منطقــی عمل کنیم بدون 
شــک هم به سوددهی می رسیم و هم در ایجاد 

اشتغال در استان مؤثر خواهد بود.
وی اذعــان کرد: برای رســیدن به این مهم 
باید حوزه های مختلف دیگری که با ساختمان 
در ارتباط هســتند تقویت شــوند تا در فضای 

کسب وکار نقش مثبتی ایفا کنند.
رئیس اتاق بازرگانی استان کرمانشاه با بیان 
اهمیت این بخش و نقش آن در اشتغال استان، 
گفت: به این منظور باید کاغذ بازی های اداری 
را کم کنیم و یک ســه جانبه گرایی بین بخش 
خصوصی، دســتگاه های ذی ربط و فعالان این 

حوزه به وجود بیاید.
وی بیان کــرد: ضوابط شهرســازی برای 
همه نقاط شهر یکســان است درحالی که در 
بســیاری از نقــاط شــهر ظرفیت هایی وجود 
دارد کــه می تــوان بــا تغییر آن هــا کم کم 
ساخت وســازها را به ســمتی سوق داد که بر 
زیبایی شــهر و بهتر شــدن وضعیت شهری 

افزوده شود.
کاشفی در پایان گفت: یکی از اهداف شورای 
گفت وگو که استاندار کرمانشاه نیز بر آن تأکید 
دارد این اســت که مصوبات جلسات رها نشوند 
و تا حاصل شدن نتیجه، آن ها را پیگیری جدی 

کنیم.


